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特別企劃｜Major Blunder at Oscars
In what has been described as the biggest mistake in the history of the Academy Awards ceremony, the Oscar for best motion picture was presented to the wrong film. The award was the final one of the evening to be presented and is considered the most prestigious of all. 
Veteran actors Faye Dunaway and Warren Beatty, both former Oscar winners, had the honor of presenting the award, but after opening the red envelope containing the winner’s name, Beatty looked visibly confused. He showed the card to Dunaway, who immediately announced the film La La Land as the winner. As the producers, cast and crew of La La Land came on stage and began making heartfelt acceptance speeches, it became apparent that something was not right. Officials from the award ceremony could be seen carefully examining the card and envelope. Shortly afterward, La La Land producer Jordan Horowitz announced that it was Moonlight, not La La Land, that was the winner. To the shock of everyone in attendance, the card with the name of the real winner was shown, and the surprised producers and cast of Moonlight then came up onstage to receive their award.
[bookmark: _GoBack]It soon came to light that the mix-up was not the fault of the presenters, but rather of the people entrusted to safeguard the envelopes backstage. There are two envelopes for each award of the night; one is given to the presenters and the other is kept as a backup in case anything goes wrong. However, it was found that one of the individuals responsible for keeping track of the envelopes and handing them out was busy posting messages and pictures on social media all evening rather than focusing on his tasks. At the end of a long evening, he accidentally handed out the backup envelope for the previous award for best actress, which had been won by Emma Stone of La La Land. Presenter Faye Dunaway just looked at the movie title, and the rest is history. 
奧斯卡大烏龍
在被形容為奧斯卡頒奬典禮史上最大的錯誤裡，奧斯卡最佳影片獎頒給了錯誤的電影。這個奬項是當晚最後頒發的，而且被認為是所有奬項中最有份量的一個。
兩位老牌演員Faye Dunaway和Warren Beatty，都是前奧斯卡得主，獲得頒發這個奬項的殊榮，但在打開裝有得奬影片名字的紅色信封後，Beatty看起來很明顯地感到困惑。他把那張卡片拿給Dunaway看，Dunaway立刻宣布電影《樂來越愛你》為得奬影片。當《樂來越愛你》的製作人、演員以及工作人員上臺，並且開始發表真摯的得奬感言時，很顯然的有事不對勁。我們可以看到頒奬典禮的工作人員們仔細地檢查卡片以及信封。不久後，《樂來越愛你》的製作人Jordan Horowitz 宣布《月光下的藍色男孩》才是獲獎影片，而非《樂來越愛你》。參與盛會的每個人都震驚了；印有真正得奬者的卡片被亮出來，然後一臉驚訝的《月光下的藍色男孩》製作人以及演員們才上臺領他們的獎。
這件事很快就真相大白，弄錯得獎者並非頒奬人的責任，而是錯在那些受託在後臺保護信封的人身上。當晚每個奬項都有兩個信封；一個給頒奬人，另一個留作備份，以防發生任何差錯。然而後來發現，其中一位負責掌握信封動向，並將信封遞交出去的人，整晚都忙著發布訊息和照片到社群媒體上，而沒有專注於自己的任務。在漫漫長夜的尾聲，他不小心遞交了前一個獎項──最佳女主角獎──的備份信封，而最佳女主角獎得主正是《樂來越愛你》的Emma Stone。頒奬人Faye Dunaway只看了（卡片上的）電影名稱，而剩下的你都知道了。

1.	blunder 大錯
2.	the Academy Awards 奧斯卡金像獎（美國電影藝術與科學學院頒發，又稱「學院獎」；英文名又稱the Oscar）
3.	ceremony 典禮
4.	best motion picture 最佳影片
5.	present 頒發；授予
6.	prestigious 具聲望的
7.	veteran 經驗豐富的人
8.	visibly 明顯地
9.	announce 宣布
10.	producer 製作人
11.	heartfelt 真誠的；衷心的
12.	acceptance speech 得獎感言
13.	apparent 明顯的
14.	official 官員；高層職員
15.	attendance 出席；參加
16.	come to light 披露出來；被曝光
17.	mix-up 混淆；混亂
18.	entrust 交託；委託
19.	safeguard 保護；捍衛
20.	backup 備份
21.	keep track of 留心……的
發展；掌握……的線索
22.	accidentally 意外地
23.	previous 以前的；先前的








年度新聞　考前掃描
106指考考生一定要知道的時事入題，老師馬上翻閱，學生火速演練，效果立見！
[image: ]NEWS 1  Uber退出臺灣
(1)	　　　	Uber, an Internet-based taxi service with headquarters in San Francisco, announced its 　　　 of operations in Taiwan in February of 2017.
		(A) suspension	(B) suspicion	(C) presumption	(D) prosecution
		總部設於舊金山的網路呼叫計程車服務Uber，2017年2月宣布暫停在臺灣的營運。
		(A) 暫停；中止  	(B) 懷疑 	(C) 假定  	(D) 起訴
(2)	人們希望一旦它的法律問題解決後，Uber會重新開始營運。（It…）
						
						
[image: ]NEWS 2  禽流感疫情升溫
[image: ](1)	　　　	A number of countries in Asia, including Taiwan, have been 　　　 by avian flu for the past few months.
	       (A) plagued	(B) plunged	(C) pledged	(D) pleaded
		包括臺灣在內的許多亞洲國家，在過去幾個月裡一直受到禽流感疫情所苦。
		(A) 折磨；煩擾  	(B) 暴跌  	(C) 發誓；抵押    	(D) 懇求
(2)	自從這項傳染病（epidemic）爆發後，家禽的價格就一直攀升。
						
						
[image: ]NEWS 3  新的勞工政策遭受反抗
(1)	　　　	The new “Five-Day Work Week,” which took effect earlier this year, has 　　　 many businesses and laborers; both complain that it does not really meet their expectations.
		(A) dispatched	(B) dispersed	(C) displeased	(D) dissolved
		今年初開始生效的新制度「一例一休」，已經觸怒許多企業及勞工；雙方都抱怨它未真正符合他們的期待。
		(A) 發送；派遣　	(B) 驅散   	(C) 使生氣；使不悅  	(D) 溶化
(2)	令許多企業不悅的是，這項修正案（amendment）不只嚴重影響他們的生產力，且增加勞動成本。（To…）
						
						
[image: ]NEWS 4  遊覽車意外導致33人死亡
(1)	　　　	A tour bus flipped over on the highway, possibly due to the driver’s 　　　 from overwork, causing thirty-three deaths.
		(A) complexion	(B) fatigue	(C) serenity	(D) meditation
		一輛遊覽車在高速公路上翻覆，造成33人死亡，可能起因於駕駛超時工作引起的過勞。
		(A) 臉色   	(B) 疲勞  	(C) 沉靜  	(D) 沉思；冥想
(2)	這項調查結果顯示出該司機當時開車的速度幾乎是速限的兩倍快。
						
						
[image: ]NEWS 5  復興航空無預警停業
(1)	　　　 The 　　　 end of operations, without any warning, for Taiwan’s TransAsia Airways left customers furious and authorities stunned.
		(A) abiding	(B) abrupt	(C) accountable	(D) acute
		臺灣的復興航空無預警地突然停止營運，令消費者憤慨，並讓有關當局震驚不已。
		(A) 永久的；不變的 	(B) 突然的   	(C) 負有責任的  	(D) 劇烈的
(2)	這家航空公司宣稱由於龐大的財務損失，它不得不關門。
						
						
[image: ]NEWS 6  香菸稅收注入長照計畫
(1)	　　　	A more 　　　 long-term care system will be set up to better accommodate the increasing number of elderly people in our society.
		(A) comprehensive	(B) compulsive	(C) comparable	(D) complementary
		一個更全面性的長期照護系統將被建立，來更妥善照顧我們社會當中愈來愈多的老年人。
		(A) 全面的；總括的 	(B) 難以克制的；強制的	(C) 可比擬的 	(D) 補充的；補足的
(2)	只有當老年人被好好地照顧，我們較年輕一代的負擔才能被減輕。（Only…）
						
						

[image: ]NEWS 7  桃園機場捷運開通
(1)	　　　	Delayed by several 　　　 throughout the period of construction, the MRT line to the airport was finally ready for operation.
		(A) sensations	(B) schemes	(C) stimulations	(D) setbacks
		在整個建造過程中一再遭受波折而延期的桃機捷運線，終於準備好開始營運。
		(A) 知覺   	(B) 計畫；方案   	(C) 激勵；刺激   	(D) 挫折；阻礙
(2)	和接駁巴士或計程車相較之下，捷運可以省下通勤者和旅客很多時間和麻煩（hassle）。
						
						
[image: ]NEWS 8  臺灣與非洲友國斷交
(1)	　　　	The Ministry of Foreign Affairs has ended ties with Sao Tome and Principe after nearly twenty years of 　　　 relations.
		(A) disposable	(B) deliberate	(C) deficient	(D) diplomatic
		在持續將近二十年的外交關係之後，外交部已經結束和聖多美普林西比的邦交。
		(A) 用完即可丟的  	(B) 刻意的；慎重的  	(C) 缺乏的；缺少的  	(D) 外交的
(2)	有了臺灣的協助，這個極小非洲島國的瘧疾傳播率已經大大地下降。
						
						
[image: ]NEWS 9  戴資穎在全英羽球公開賽奪冠
(1)	　　　	Tai Tzu-Ying 　　　 her rival with her unpredictable playing style, winning her first title at the All England Open Badminton Championships in 2017.
		(A) overthrew	(B) oversaw	(C) outnumbered	(D) outdid
		2017年，戴資穎以她難以捉摸的球路超越她的對手，贏得她在全英羽球公開賽的首座冠軍。
		(A) 推翻    	(B) 監視；監督   	(C) 數量超過    	(D) 勝過；超越
(2)	這是臺灣選手所達成的最高成就。（...by...）
						
						
[image: ]NEWS 10  南韓總統朴槿惠被迫下臺
(1)	　　　	South Korean President Park Geun-hye was officially removed from office after a 　　　 scandal.
		(A) constitution	(B) coordination	(C) corruption	(D) concession
		南韓總統朴槿惠在一宗貪汙醜聞案後被正式解職。
		(A) 憲法  	(B) 協調  	(C) 貪汙  	(D) 讓步
(2)	朴總統的密友被指控干預政治事務，這導致議員和一般大眾對她的領導失去信心。
						
						


[image: ]NEWS 11  川普政府的移民政策造成爭議
(1)	　　　	The new immigration policy released by US President Donald Trump 　　　 people from seven Muslim countries from entering the USA.
		(A) prejudiced	(B) penetrated	(C) prohibited	(D) propelled
		美國總統唐諾．川普發布的新移民政策，禁止來自七個穆斯林國家的人民進入美國。
		(A) 使有偏見 	(B) 滲入；穿透  	(C) 禁止     	(D) 推動；驅使
(2)	就是不斷改變的政策引發了來自反對黨的議員以及一般大眾的抱怨。（It…that...）
						
						
[image: ]NEWS 12  巴西足球隊多數隊員在南美空難中喪生
(1)	　　　	The airline was 　　　 for letting an unqualified pilot fly a commercial airliner.
		(A) condemned	(B) consented	(C) restrained	(D) retaliated
		該航空公司被譴責讓資格不符的飛行員駕駛商業客機。
		(A) 譴責  	(B) 同意   	(C) 抑制  	(D) 報復
(2)	如果飛機沒有墜機，這些足球員就會在赫赫有名的錦標賽中踢球了。（Had...）
						
						
[image: ]NEWS 13  英國進入脫歐程序
(1)	　　　	Nine months after the Brexit referendum, Britain officially 　　　 the necessary procedures in order to leave the EU.
		(A) illuminated	(B) indulged	(C) induced	(D) initiated
		在脫歐公投的九個月之後，英國正式啟動脫離歐盟的必要程序。
		(A) 闡明；照亮  	(B) 縱容；沉迷  	(C) 引起；勸說   	(D) 開始著手
(2)	面對經濟的不確定以及為了脫歐所付出的沉重代價，英國似乎有很多障礙要克服。
						
						
[image: ]NEWS 14  微軟新虛擬實境頭戴式裝置上市
(1)	　　　	Microsoft launched the latest model of its VR headset; the tech giant 　　　 strong sales due to the headset’s great functions and competitive price.
		(A) stabilizes	(B) supervises	(C) allocates	(D) anticipates
		微軟公司發行了最新型的虛擬實境頭戴式裝置；科技巨人微軟預期它將因絕佳功能和具競爭力的價格而大賣。
		(A) 使平穩；使穩定	(B) 監督  	(C) 分配  	(D) 預期
(2)	這項新產品受期望能提供電玩玩家更加好的虛擬實境經驗。
						
						

[image: ]NEWS 15  古巴傳奇強人卡斯楚逝世
(1)	　　　	After Castro took control of the country, he 　　　 communist domestic policies and oversaw major changes in Cuban society.
		(A) radiated	(B) excerpted	(C) implemented	(D) sustained
		在卡斯楚掌權後，他在國內實施共產主義政策，並監控古巴社會的所有重大改變。
		(A) 放射  	(B) 摘錄  	(C) 實施   	(D) 支撐；維持
(2)	儘管他在國內和國外都有很多敵人，卡斯楚在古巴的社會、經濟和政治發展中都扮演了重要的角色。
	（Despite…）
						
						
[image: ]NEWS 16  雅虎宣布另一安全漏洞
(1)	　　　	Yahoo disclosed another attack which 　　　 more than one billion e-mail accounts.
		(A) complemented	(B) compromised	(C) complimented	(D) compressed
		雅虎揭露另一個危及超過十億個電子郵件帳號的攻擊。
		(A) 補充   	(B) 危及；使陷入危險	(C) 讚美  	(D) 壓；壓縮
(2)	該公司建議用戶經常更改他們的密碼以避免被駭。
						
						
[image: ]NEWS 17  索馬利亞饑荒災情危急
(1)	　　　	Somalia has experienced a(n) 　　　 famine; more than half of the nation’s population is under threat.
		(A) catastrophic	(B) explicit	(C) conceivable	(D) cumulative
		索馬利亞經歷了災難性的饑荒；全國超過一半人口正遭受威脅。
		(A) 災難性的   	(B) 明白清楚的 	(C) 可想見的  	(D) 累積的
(2)	聯合國正呼籲世界各國提供協助，以免這個狀況可能會更加惡化（deteriorate）。
						
						
[image: ]NEWS 18  泰王駕崩
(1)	　　　	The entire nation of Thailand 　　　 the death of their revered monarch, who had been on the throne since 1946.
		(A) oppressed	(B) mourned	(C) lingered	(D) hailed
		泰國舉國哀悼備受愛戴的泰王之死，他從1946年即位至今。
		(A) 壓迫；使鬱悶　	(B) 哀悼   	(C) 流連  	(D) 歡呼；向……打招呼
(2)	人們是如此的悲痛，以致於他們無法想像住在這個沒有摯愛國王的國家。（So…）
						
						

[image: ]NEWS 19  北韓領袖胞兄金正男公開遭刺震驚世界
(1)	　　　	The man, who was 　　　 in the airport in Kuala Lumpur, was later identified as the half-brother of the leader of North Korea.
		(A) mediated	(B) resented	(C) assassinated	(D) boycotted
		這名在吉隆坡機場遭刺殺的男子，後來被證實為北韓領袖同父異母的兄長。
		(A) 調停   	(B) 憎恨  	(C) 刺殺   	(D) 杯葛；抵制
(2)	在罪行被犯下不久後，可以在電視新聞頻道上看到這場襲擊的一支影片。
						
						
[image: ]NEWS 20  對於大規模戰爭的恐慌情緒上升
(1)	　　　	Ongoing conflicts in the Middle East, recent terrorist attacks in Europe and the US, and 　　　 tensions between Russia and the West are the main reasons for people’s increasing concern about world peace.
		(A) mounting	(B) crumbling	(C) startling	(D) revolting
		中東地區不間斷的衝突、近來在歐洲及美國的恐怖攻擊，以及蘇俄與西方國家之間高漲的緊張情勢，都是人們對於世界和平感到日漸憂心的主要原因。
		(A) 升高的；增長的	(B)搖搖欲墜的 	(C) 令人吃驚的  	(D) 令人反感的
(2)	無可否認的，這個世界在過去的二十年裡，已經變得較不平靜了。（There…）
						
						


參考答案
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[image: ][image: ]1
1.	(1)	A
	(2)	It is hoped that Uber will resume operations once its legal issues are solved/resolved.  
2.	(1)	A
	(2)	The price of poultry has been soaring since the outbreak of this epidemic/the epidemic broke out. 
3.	(1)	C
	(2)	To the displeasure of many businesses, the amendment has not only severely affected their productivity but also increased labor costs. 
4.	(1)	B
	(2)	The results of the investigation showed that the driver was driving almost twice as fast as the speed limit at that time. 
5.	(1)	B
	(2)	The airline claimed that due to huge financial losses, it had no choice but to shut down.
6.	(1)	A
	(2)	Only when the elderly are well taken care of can the burden on we/our younger generations be eased.
7.	(1)	D 
	(2)	Compared to shuttle buses or taxis, the MRT can save commuters and travelers a lot of time and hassle.
8.	(1)	D 
	(2)	With the assistance of Taiwan, the rate of the spread of malaria in the tiny African island nation has declined substantially.
9.	(1)	D 
	(2)	This is the highest level of achievement ever reached by a Taiwanese player.
10.	(1)	C
	(2)	President Park’s close friend was accused of interfering in political affairs, which caused lawmakers and the general public to lose confidence in her leadership.
11.	(1)	C  
	(2)	It is the constantly changing policies that have sparked complaints from opposition lawmakers and the general public.
12.	(1)	A  
	(2)	Had the plane not crashed, the soccer players would have played in the prestigious championship.
13.	(1)	D  
	(2)	Confronted with economic uncertainty and a heavy price to pay for leaving the EU, Britain seems to have a lot of obstacles to overcome.
14.	(1)	D  
	(2)	This new product is expected to provide video game players with an even better virtual reality experience.
15.	(1)	C  
	(2)	Despite his many enemies both at home and abroad, Castro played an important role in the social, economic, and political development of Cuba.
16.	(1)	B 
	(2)	The company recommended that users change their passwords on a regular basis to avoid being hacked.
17.	(1)	A
	(2)	The UN is calling for nations from around the world to provide aid for fear that the situation may deteriorate even further.  
18.	(1)	B
	(2)	So agonized were the people that they could not imagine living in the nation without their beloved king.
19.	(1)	C  
	(2)	Shortly after the crime was committed, a video of the attack could be seen on TV news channels.
20.	(1)	A
	(2)	There is no denying that the world has become less peaceful over the past two decades.
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